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PROTOKÓŁ NR XXIV/2008 

z XXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy dnia 29 grudnia   2008 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do 11
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych podczas otwarci sesji było 15  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk    - Przewodniczący  Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Bożena Przybyła   - Przewodnicząca Komisji OZKiS 

12. Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

14. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     15 Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Arkadiusz Patyk   - Referent Urzędu Gminy 

5. Zenon Świgoń 

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

8.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

9.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

10.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

11.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

12.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 
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13.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

14.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

15.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

16. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

 

Porządek  obrad: 

 

1. Otwarcie XXIV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXIII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2008 rok. 

b) uchwalenia budżetu Gminy Wierzchlas na 2009 rok. 

c) aktualizacji Gminnego Programu Ochrony Środowiska  Gminy Wierzchlas. 

d) przyjęcia regulaminu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2009 r. 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok. 

f) przyjęcia Planu Pracy Rady Gminy i jej organów na 2009 rok. 

6. Wyrażenia opinii o przedłużeniu umowy użyczenia pomieszczeń w budynku 

Ośrodka Zdrowia w Mierzycach na gabinet rehabilitacji.  

7. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

8. Zakończenie obrad  XXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

 

 

Przebieg obrad. 

 

Punkt 1 

 

Otwarcie XXIV  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów, Panią 

sołtys oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczyło 15 

radnych, co stanowi kworum, przy którym może obradować i podejmować 

uchwały Rada Gminy.   
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Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poinformował Radnych, że należy 

wycofać z Punktu 5  podpunkt „a” dotyczący zmian w budżecie Gminy 

Wierzchlas na 2008 rok,  pozostałe podpunkty pozostają bez zmian,  

Wraz z wycofaniem podpunktu zmienia się kolejność pozostałych  podpunktów.  

Ponieważ nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad poddany 

został on pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 

15 radnych. 

 

Punkt 3 

 

Przyjęcie protokołu XXIII  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia      

11 grudnia  2008r. do dnia  29  grudnia 2008r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji.  

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania Wójta                              

w związku z tym zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

Przewodniczący Rady Gminy  poinformował, radnych że na sesję przybył 

Dyrektor POZProjektu z Poznania Pan Włodzimierz Kopański, który  

przedstawi informacje na temat postępu prac nad budową oczyszczalni ścieków 

wraz z kolektorem.  

Następnie głos zabrał Pan Włodzimierz Kopański, który przybliżył radnym 

zaawansowanie prac nad budową oczyszczalni oraz pojawiających się 

problemach, pomimo istniejących problemów udało się zakończyć całościowo  
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miejscowość Krzeczów i uzyskane zostało pozwolenie na budowę  oczyszczalni 

ścieków jak  i pozwolenie na budowę kanalizacji w Krzeczowie.  

Natomiast w miejscowości Kraszkowice i Wierzchlas wykonane sa projekty 

łącznie z kosztorysami jednak nie ma ostatecznego pozwolenia na budowę, 

ponieważ  przez długi okres czasu nie można było uzgodnić  z właścicielami 

działek w tych miejscowościach przejścia kanalizacji przez  grunty prywatne,             

i wykonania przyłączy ponieważ nie wyrażali zgody .  

W takim przypadku jedynym rozwiązaniem jest wykonanie kanalizacji w pasie 

drogi wojewódzkiej co również wydłuża czas oczekiwania i zwiększa koszty  

wykonania kanalizacji. Dwa miesiące temu podjęta została decyzja wspólnie             

z Panem Wójtem i pracownikami Urzędu  odnośnie zakończenia prac nad 

projektem, który ukończony został w100 procentach  jednak nie ma uzgodnień 

wszystkich mieszkańców w miejscowości Kraszkowice i Wierzchlas i w taki 

przypadku  nie może uzyskać decyzji lokalizacyjnej i decyzji środowiskowej            

a jest to konieczne  do pozwolenia na budowę, co spowodowało że nie ma na 

chwile obecną  pozwolenia na budowę kanalizacji w miejscowości Wierzchlas i 

Kraszkowice, ale projekt opracowany  jest w całości wraz z kosztorysem 

inwestorskim. Brak pozwolenia spowodowany  brakiem  zgody właścicieli 

działek na przejścia przez ich grunty.  

Pan Kopański zaproponował aby wybudować oczyszczalnie w Krzeczowie i tam 

wykonać odcinek kanalizacji kiedy pojawią się możliwości  uzyskania środków 

na dalsze wykonanie  kanalizacji w Wierzchlesie i Kraszkowicach  to wtedy 

opracowane projekty zostaną uaktualnione jak również wykonane zostaną nowe 

mapy (które  ważne są tylko 2 lata)  i od nowa przeprowadzić uzgodnienia                   

z instytucjami.  Zwrócił się z prośbą aby wpłynąć na tych mieszaków którzy nie 

wyrazili zgody i zmienili swoje stanowiska i pozwolili przejść przez własne 

grunty. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o pytania . 

Radny Józef Krzeszowski zabrał głos i powiedział, ze podziela zdanie Pana 

Kopańskiego, odnośnie wyrażenia zgody na przejścia przez mieszkańców, ale 

ten problem polega na tym, ze zgodę musza wyrazić dwie strony                                

i zdaniem radnego błąd popełniony został na samym początku, że nie   

współdziałali projektanci razem z Urzędem Gminy i wspólne dążyli do 

uzyskania zgody mieszkańców. Ponieważ społeczeństwo jest bardzo różne                  

i zawsze tak było. 

Radny ubolewał  nad faktem wydłużeniem w czasie wykonania                              

w Wierzchlesie kanalizacji, ponieważ  jest to największe skupisko ludności na 
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terenie całej gminy. Radny proponował aby cały czas rozmawiać                                

z mieszkańcami i dążyć do wykonania inwestycji. 

Pan Włodzimierz Kopański  poparł zdanie Radnego i powiedział, że                          

w każdej Gminie w  której firma PozProjekt wykonuje projekt na początku 

organizowane sa spotkania z mieszkańcami  przy pomocy sołtysów. Również na 

ternie Gminy Wierzchlas organizowane były takie spotkania, tylko  

uczestniczyła w nich niewielka liczba mieszkańców ok. 30 % . 

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska stwardziała, że spotkań                  

z mieszkańcami odnośnie budowy kanalizacji nie było w ogóle organizowanych 

na terenie gminy ani w sołectwach.  

Sekretarz wyjaśnił, że  takie spotkania były organizowane na początku prac na  

opracowywaniem projektu 2 lata temu. 

Sołtys wsi Krzeczów Jarosław Jędrysiak potwierdził organizowanie spotkań 

odnośnie  budowy oczyszczali  ścieków i kanalizacji.  

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że budowa oczyszczalni ścieków wraz 

z kanalizacja jest prostą inwestycją  polega na przejściu w linii prostej przez 

grunty prywatne i właściciel działki wyraził zgodę bądź nie a doinformowanie 

społeczeństwa było pełne jak opracowana była koncepcja projektu wówczas  

prowadzone  były konsultacje społeczne projektanci pełnili dyżury w każdej                

z miejscowości  i każdy mieszkańców mógł się zapoznać ze szczegółami. 

Ponadto prowadzone były również rozmowy indywidualne z właścicielami 

działek przez które przechodzić miała kanalizacja. Wójt stwierdził, że nie należy 

tłumaczyć mieszkańców, którzy nie wyrazili zgody na przejście  brakiem 

informacji.  Natomiast wykonie nitki kanalizacji wzdłuż drogi wojewódzkiej to 

jest bardzo kosztowne zadanie, a naprawa drogi wojewódzkiej jest kilkakrotnie 

większe niż wykonie kanalizacji.   

Pan Włodzimierz Kopański dodał, że wykonanie kanalizacji w pasie drogi 

wojewódzkiej wiąże się z corocznymi opłatami, a  w miejscowości Wierzchlas  

to 100% kanalizacji przypada w drogach.  

Ponieważ nie było więcej pytań Wójt zwrócił się  do Rady Gminy z prośbą                 

o uzgodnienie kwestii zapłaty za wykonaną prace przez firmę POZOProjekt               

i wyrażenie opinii. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na zapłacenie 

za wykonaną pracę.  

Rada Gminy jednogłośnie wyraziła zgodę na dokonanie płatności firmie 

PozProjekt za wykonane zadanie.  
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Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia budżetu Gminy Wierzchlas na 2009 rok. 

Wprowadzenia  do tematu dokonała Pani Skarbnik Teresa Nowak i powiedział, 

że projekt budżetu omówiony był na poszczególnych posiedzeniach Komisji, 

które wypracowały swoje stanowiska, otrzymaliśmy opinie z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi, nadmieniła że zachodzi konieczność dokonania zmian 

w przedstawionym projekcie budżetu na 2009 rok  to jest w złączniku nr 5  - 

limit wydatków na realizacje zadań  inwestycyjnych na rok budżetowy 2009 

oraz załącznik nr 6  Limit wydatków inwestycyjnych związanych z wieloletnim 

programem inwestycyjnym   - wprowadza się środki na zadania inwestycyjne 

A zmniejszają się dotacje  jednak kwotowo nic się nie zmienia. Zostają 

wprowadzone następujące zadania: ”Budowa zintegrowanego systemu e-Usług  

Wrota Województwa Łódzkiego” – kwotę 2.880 zł  oraz „Wznowienie szlaku 

bursztynowego i innych szlaków  tematycznych w Zintegrowanym Projekcie 

Turystycznym Województwa Łódzkiego 154.000 zł. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy  Karol Sakowski – odczytał Uchwałę            

Nr IV/161/2008  z dnia 10 grudnia 2008r.  Regionalnej Izby Obrachunkowej             

w Łodzi w sprawie  wyrażenia opinii  o projekcie  budżetu Gminy Wierzchlas 

na 2009 rok, oraz Uchwałę Nr IV/160/2008 z dnia 10 grudnia 2008 roku 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  w sprawie wyrażenia opinii    

odnośnie możliwości sfinansowania deficytu oraz prognozy kwoty długu 

przedstawionej przez Gminę Wierzchlas. Opinia stanowi załącznik nr 4 i 5 do 

protokołu. 

Następnie w temacie głos zabrała Maria Smolarek – Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej i zwróciła się z  prośbą o wyjaśnienia  następujących spraw: 

1) Most w Ogroblu czy w tym roku wykonany będzie projekt? 

Wójt wyjaśnił, ze w 2009 roku wykonany zostanie projekt natomiast                         

w roku przyszłym w okresie wakacyjnym (lipiec i sierpień)  zostanie 

wymieniona podłoga na moście. 

2) Wykonanie oświetlenia ulicznego w Łaszewie na ulicy Topolowej czy 

zostanie zrealizowane to w 2009 roku? 

Wójt wyjaśnił, że środki te zaplanowane sa w budżecie jednak nie sa   

 widoczne jednak zadanie to zostanie wykonane w Nowym Roku ze środków   
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 przeznaczonych na bieżące utrzymanie  oświetlenia ulicznego. 

3) Komisja Rewizyjna zaproponowała, że za zaplanowane środki na zakup 

tłucznia na ul. Łąkowa w Wierzchlesie przeznaczyć zamiast na drogę 

tłuczniowa to  na wykonanie odcinka asfaltu na tej drodze. 

Wójt wyjaśnił, ze jest to odcinek o długości 1.250 metrów i szerokości 4 metrów 

jest to droga gruntowa i mieszkańcy mieli trudności z poruszaniem się po tej 

drodze . na przestrzeni lat droga ta utwardzana była żużlem ciepłowniczym 

paleniskowym i sytuacja tej drogi jest bardzo zła szczególnie po zimie                           

i w okresie intensywnych opadów. Dlatego należy wykonać ten odcinek drogi 

tłuczniowej i dopiero później planować  wykonanie dywanika asfaltowego, 

następnie zaapelował do radnych żeby zdecydowali się przeznaczyć środki na 

zakup tłucznia, przez co poprawi się stan tej drogi. 

4) Kolejny wniosek zgłoszony przez Komisję Rewizyjna to wykonanie projekt  

oświetlenia  Kraszkowicach na ul. Mokrej. 

Wójt wyjaśnił, ze jeśli chodzi o oświetlenie uliczne to na 2009 rok to : 

-   20.000,-  - Budowa oświetlenia ulicznego Wierzchlas ul. Ogrodowa.  

-   30.000,- – Budowa oświetlenia ulicznego Łaszew  ul. Wschodnia. 

-   10.000,- -  Budowa oświetlenia ulicznego Toporów ul. Wieluńska. 

-   20.000,- -  Budowa oświetlenia ulicznego Toporów  ( przy moście)., 

a także wykonywane sa prace i zadania z bieżącego utrzymania jeśli tylko 

pozwolą na to środki finansowe. 

Wójt nadmienił, ze jeżeli maja być realizowane dodatkowe zadania i będzie 

na to przyzwolenie Rady Gminy to można wówczas przeznaczyć nadwyżkę 

budżetowa.   

5) Radna Maria Smolarek – powiedział, ze na rekultywację wysypiska śmieci  

w Kraszkowicach przeznaczone jest 250.000 zł i jeśli przetarg zweryfikuje ta 

kwotę  i jeśli pozostaną środki to Komisja Rewizyjna wnioskuje                          

o przekazanie ich na poszerzenie drogi w Łaszewie przed kościołem                     

i wykonanie chodnika- parkingu.  

Wójt zwrócił się do Rady Gminy o pozostawienie i przyjęcie przedstawionego 

projektu budżetu na 2009 rok natomiast w ciągu roku jeśli tylko uwolnione 

zostaną środki to wówczas wprowadzane będą nowe  najpilniejsze zadania  

Radny Józef  Krzeszowski zwrócił uwagę , że Komisja Rewizyjna zgłosiła  

wniosek odnośnie ulicy Ogrodowej w Wierzchlesie i jeśli nie jest możliwe 

zakupieni przylegającej do drogi działki  niezbędnej  do wykonania  drogi 

asfaltowej to radni z terenu Wierzchlasu zaproponowali aby w tym miejscu 

wykonać deptak . Wniosek taki złożony został na ręce Pana Przewodniczącego 
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Rady Gminy, ponieważ w projekcie budżetu nie były zaplanowane środki na to 

zadanie dlatego zwrócił się  o zabezpieczenie środków na to zadanie . 

Powiedział, że wśród mieszkańców ul. Spokojnej przeprowadzona została 

ankieta, w której odpowiadali na dwa pytania jedno dotyczyło wykonania drogi 

asfaltowej a drugie wykonania deptaku. Mieszkańcy większością głosów byli za 

wykonaniem deptaku  i jest to dość ważący argument wygospodarowania 

środków aby  zrealizować to zadanie. 

Radny nadmienił, że stanowisko Komisji Rewizyjnej po  uwzględnieniu 

przedstawianych uwag jest popierające projekt budżetu na 2009 rok. 

Ponieważ nie było więcej uwag ani pytań odnośnie projektu Budżetu Gminy 

Wierzchlas na 2009 rok w związku z tym  Przewodniczący Artur Piosczek 

poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/128/2008                 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Wierzchlas na 2008r.   

Następnie  uchwała  poddana zastała pod głosownie  i przyjęta jednogłośnie .             

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

b) aktualizacji Gminnego Programu Ochrony Środowiska  Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek  poprosił o zabranie głosu Pana 

Zenona Świgonia  - Konsultanta ds. Ochrony Środowiska .  

Pan Zenon Świgoń   podziękował za zaproszenie na sesję i powiedział,  że 

Program Ochrony Środowiska dla Gminy Wierzchlas, który został wcześniej 

uchwalony  to obecnie zgodnie ze zmianą przepisów należało zaktualizować. 

Istotnym powodem  dla którego musiał zostać opracowana aktualizacja był fakt, 

że w niektórych miejscowościach aglomeracja nie spełniałaby tzw. 

współczynnika amortyzacji i kosztów inwestycyjnych i to było jednym                      

z powodów zmiany  z planowanej sieci kanalizacyjnej  na możliwość 

wykonania oczyszczalni przydomowych. Nadmienił, że w przygotowanej 

aktualizacji przedstawiona została pełna procedura wykonania przydomowej 

oczyszczalni zgodnie z prawem., a Prawo Ochrony Środowiska stosuje coraz 

ostrzejsze  zakazy. Zwrócił uwagę że zgodnie z obowiązującymi przepisami nie 

wolno budować nowych szamb lecz tylko i wyłącznie oczyszczalnie 

przydomowe i tam gdzie zostało to zaprojektowane. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o pytania odnośnie przedstawianego 

tematu. 

Radna Maria Smolarek – zapytała co a takim przypadku ma zrobić osoba która 

jest w trakcie  budowy szamba? 
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Pan Zenon Świgoń – wyjaśnił, że zgodnie z przepisami Unijnymi jak również             

z podpisanymi przez Polskę dyrektywami  jest to  zapis Artykułu 3 dyrektywy 

Unii Europejskiej (Dyrektywa Rady z dnia 21 maja 1991 r. dotycząca 

oczyszczania ścieków komunalnych 91/271/EWG): „W przypadku gdy 

ustanowienie systemu zbierania nie jest uzasadnione, jako że nie przyniosłoby 

korzyści dla środowiska lub powodowałoby nadmierne koszty, należy 

zastosować pojedyncze systemy lub inne właściwe systemy zapewniające ten 

sam poziom ochrony środowiska” jednoznacznie nakazuje na terenach, na 

których budowa kanalizacji jest nieuzasadniona, budowę przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Zapisy dyrektywy zaimplementowane w prawie polskim 

zapisami ustawy z dnia 18 lipca 2001 r. Prawo wodne art. 42 punkt 4 brzmią 

identycznie: „W miejscach, gdzie budowa systemów kanalizacji zbiorczej nie 

przyniosłaby korzyści dla środowiska lub powodowałaby nadmierne koszty, 

należy stosować systemy indywidualne lub inne rozwiązania zapewniające 

ochronę środowiska” 

Wójt sprostował, że na naszym terenie nadal uzyskiwane są pozwolenia na 

budowę zbiorników  bezodpływowych nadal, które wydawane są przez wydział 

Architektury Starostwo Powiatowe i nie ma sygnałów, że zostanie to zmienione 

w najbliższych dniach.  

Pan Zenon  Świgoń stwierdził, że jest to niezgodne z prawem od 2004 roku,              

a jeśli podjęta zostaje decyzja nie zgodna z prawem to z mocy prawa jest ona 

nieważna mówi o tym art. 47 Prawa Wodnego. Natomiast jeśli chodzi                     

o gospodarkę ściekową to Województwo Łódzkie jest na ostatnim miejscu. 

Wójt powiedział, zę to Starostwo wydaje pozwolenie na budoc) tych zbiorników 

i Urząd Gminy w tym nie uczestniczy.  

Ponieważ nie było więcej uwag ani pytań  Przewodniczący Artur Piosczek 

poprosił Arkadiusza Patyka o odczytanie projektu uchwały Nr XXIV/129/2008                 

w sprawie aktualizacji Gminnego Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Wierzchlas, następnie  uchwała  poddana zastała pod głosownie  i przyjęta 

jednogłośnie.  W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

d) przyjęcia regulaminu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 

2009 r. 

Sekretarz poinformował, że uchwała  podejmowana  jest cyklicznie                      

w podobnym brzmieniu, radni zapoznali się dokładnie z projektem                     

na posiedzeniach Komisji, ponieważ nie było pytań  Przewodniczący poprosił 

Sekretarza Leszka Gierczyka o odczytanie projektu Uchwały                             
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Nr XXIV/130/32008 r. w /w sprawie,   następnie  uchwała  poddana zastała pod 

głosownie  i przyjęta jednogłośnie.  W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

e) Przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2009 rok. 

Radni zapoznali się z projektem Gminnego Programu  na posiedzeniach komisji, 

ponieważ nie było pytań  Przewodniczący poprosił  Martę Kowalczyk                       

o odczytanie projektu Uchwały  Nr XXIV/131/32008 r. w /w sprawie,   

następnie  uchwała  poddana zastała pod głosownie   i przyjęta jednogłośnie.            

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy.  

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

f) przyjęcia Planu Pracy Rady Gminy i jej organów na 2009 rok. 

Komisje opracowały plany pracy na swoich  posiedzeniach i ustaliły zadania do 

realizacji w poszczególnych miesiącach. Ponieważ nie było pytań  

Przewodniczący poprosił  Martę Kowalczyk   o odczytanie projektu Uchwały  

Nr XXIV/132/32008 r. w /w sprawie, następnie  uchwała  poddana zastała pod 

głosownie  i przyjęta jednogłośnie.  W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 6  

Wyrażenia opinii o przedłużeniu umowy użyczenia pomieszczeń w budynku 

Ośrodka Zdrowia w Mierzycach na gabinet rehabilitacji.  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek  zwrócił się do  Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o wyrażenie podjętych na posiedzeniach Komisji 

stanowiska. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Jacek Młynarczyk powiedział, że Komisja 

wyraziła zgodę na bezpłatne użyczenie pomieszczeń na gabinet rehabilitacji. 

Bożena Przybyła Przewodnicząca Komisji Oświaty poinformował, że Komisja 

jednogłośnie   wyraziła zgodę na użyczenie pomieszczeń. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedziała, że Komisja 

większością głosów była przeciwna przedłużeniu umowy użyczenia tj. 3 

radnych było przeciw, a 2 radnych było za użyczeniem pomieszczeń. Komisja  

chciała uzyskać informacje jakie są koszty utrzymania gabinetu 

rehabilitacyjnego, jednak po przeprowadzonych wyjaśnieniach i uczestnictwie 

Pani Kierownik Ośrodka                        w Mierzycach Krystyny Miśkiewicz z 
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pozostałymi Komisja wniosek taki został wycofany, a z uzyskanych informacji 

wynika, że środków na utrzymanie gabinetu, które przekazuje Narodowy 

Fundusz Zdrowia wystarczy na 10 miesięcy. W związku z tym powiedziała, aby 

każdy z radnych Komisji  Rewizyjnej  podjął indywidualna decyzję.  

Radny Krzeszowski powiedział, że  Przewodnicząca Komisji zbyt  

rygorystycznie stwierdziła., ze trzech radnych było przeciw, nikt nie był 

przeciwny  temu aby na terenie Gminy funkcjonował gabinet rehabilitacji,  a 

zastrzeżenia były tylko do  barku informacji na temat kosztów  jego utrzymania, 

żeby nie powstał lobbing dla placówki  wspierający przez organ wykonawczy 

Urzędu gminy popierający funkcjonowanie tego Ośrodka, ponieważ należy 

wziąć pod uwagę istnienie pozostałych ośrodków Zdrowia na terenie Gminy. 

Komisja chciała uzyskać informacje odnośnie kosztów utrzymania gabinetu ale 

nie była przeciwna jego funkcjonowaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że w tym przypadku nie ma mowy                       

o lobbingu ponieważ gabinet  rehabilitacyjny działa tylko w tym jednym 

ośrodku na terenie gminy i nie przynosi dochodów.  

Po uzyskanych wyjaśnieniach  Rada Gminy większością głosów  wyraziła zgodę 

na  bezpłatne użyczenie pomieszczeń na gabinet rehabilitacyjny w Ośrodku 

Zdrowia             w Mierzycach na jeden rok.    

 

Punkt 7 

Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

Sołtys wsi Wierzchlas Leon Makielak  zapytał się czy  Wójt otrzymał 

odpowiedź ze Starostwa odnośnie zebrania muld na ulicy Częstochowskiej                    

w Wierzchlesie i kiedy zostanie wykonane. 

Sołtys zgłosił wniosek o wysłanie kurend w teren odnośnie  wałęsających się 

psów. Dzieci boją się wychodzić same na drogi, ponieważ może dojść do 

niebezpieczeństwa i ktoś zostanie pogryziony.  

Przewodniczący rady Gminy Artur Piosczek powiedział, że należy się 

zastanowić nad akcją czopowania psów na terenie gminy Wierzchlas                     

i wówczas można przypisać psa do właściciela  i jest to jedyne rozwiązanie. 

Wójt wyjaśnił, że jeśli chodzi o ulice Częstochowska to jest to droga 

wojewódzka  i należy poczekać na odpowiedź z Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Natomiast jeśli chodzi o psy to za każdym razem kiedy zgłaszany był wniosek 

to takie kurendy były wysyłane. W tej sytuacji również zostaną wysłane. 

Na poprzedniej  sesji zgłoszony był wniosek odnośnie lisów, również wysłane 

zostało pismo do wszystkich kół łowieckich na terenie powiatu.  
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Przewodniczący nadmienił, że należy się zastanowić w przyszłym roku  nad 

przeprowadzeniem akcji czopowania psów na terenie Gminy.  

Pan  Majewski mieszkaniec Strug uczestniczący w obradach sesji zapytał czy 

zostaną przekazane sroki na dokończenie budowy drogi w miejscowości Strugi. 

Powiedział, ze w każdej miejscowości jest coś robione tylko nie w Strugach. 

Wójt wyjaśnił, że budżecie zaplanowane są dwie drogi asfaltowe t.j                          

III etap drogi Mierzyce –Opatów i zadanie zostaje już zakończone oraz duże 

zadanie budowa drogi Kraszkowice – Mierzyce. W ostatnich latach wykonane 

były dwa odcinki po 700 metrów. Obecnie został do wykonania III etap ponad 

3.000 metrów. Na budowę tej drogi otrzymamy dotację  600.000 zł, jest  już 

ostateczna lista rankingowa i dzięki tym srokom oraz środków z budżetu gminy 

zadanie zostanie wykonane w całości. 

Ponadto w Wierzchlesie i w Kraszkowicach zaplanowane jest wykonie drogi 

tłuczniowej, a poza tym zadania nie sa planowane inne budowy dróg z dwóch 

powodów po pierwsze należy gromadzić środki na wykonie dużych                            

i strategicznych zadań, po drugie mamy zaprojektowane są kolektory ściekowe, 

które wykonane będą   w drogach i nie ma sensu w tym roku kłaść asfaltów a w 

przyszłym roku ich niszczyć.  Wójt powiedział, że Sołtysi z miejscowości Strugi 

i Jajczaki złożyli wnioski o rozpoczęcie budowy chodników w tych  

miejscowościach, w związku z tym wspólnie z Kierownikiem powiatowego 

Zarządu Dróg w Wieluniu Panem Antonim Burzyńskim oraz sołtysami obu 

miejscowości odbyło się spotkanie na gruncie i ustalone zostały szczegóły 

rozpoczęcia realizacji tych inwestycji. Pierwszy etap zadanie polegał będzie na 

wykonaniu odcinka ok. 250 metrów chodników. W miejscowości Jajczaki 

chodnik położony zostanie od posesji Kula  w kierunku sołtysa i dalej. 

Natomiast w Strugach rozpocznie się chodnik od granicy z miejscowością 

Pątnów. 

Po zaakceptowaniu tej propozycji Sołtysi złożyli kolejne wnioski aby                        

w Jajczakach wykonać chodnik do Szkoły  a w Strugach  pojawiła się 

propozycja dokończenia  drogi asfaltowej. W tak małych miejscowościach jak 

rozpoczęte zostaną prace nad budową chodników  to będzie to realizowane, ale 

poza tym nic więcej. Wójt podkreślił, że jeśli ma być utrzymywana przez Gminę 

placówka szkolna licząca 26 dzieci i która rocznie kosztuje ok. 300.000 zł (są to 

nauczyciele, personel techniczny  i utrzymanie technicznie)  to nie można 

pozwolić na duże zadania i inwestycje na tamtym terenie, natomiast  a jeśli 

zmieni się w tym zakresie to można się zastanowić nad poważniejszymi 

zadaniami w tych miejscowości.  
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Zwrócił sie do Pana Majewskiego i powiedział, że droga o budowę której 

wnioskował, ma szczególne warunki ponieważ ma tylko 3 metry szerokości              

i jest cały czas orana i niszczona przez użytkowników przylegających działek.  

W tym roku przekazane zostało 20.000 dla każdej z miejscowości na zakup 

tłucznia i poprawiony został stan nawierzchni tej drogi a na wykonanie drogi 

asfaltowej nie ma odpowiedniej szerokości gruntu.  Wójt zachęcał radnych od 

dokonania wizji w terenie i zapoznanie się ze stanem faktycznym na gruncie. 

Pan Stochniałek również mieszkaniec Strug powiedział, ze wszyscy właściciele 

działek przylegających do drogi wyrazili zgodę na przekazanie części działek 

pod drogę. 

Wójt na koniec powiedział,  że na chwile obecna Gminę nie stać  aby 

wykonywać drogi asfaltowe do pojedynczych gospodarstw. Podkreślił, że                   

w Kraszkowicach, Wierzchlesie i Mierzycach sa całe ulice na, których nie są 

wykonane w asfaltty, a gdzie jest po kilkanaście  i kilkadziesiąt gospodarstw.  

Pan Stochniałek, powiedział że drogi tej korzystać będą wszyscy, którzy 

dojeżdżać będą do pól, oraz zarzucił, że robi się drogę Kraszkowice – Mierzyce 

przy której nikt nie mieszka.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że droga Kraszkowice – 

Mierzyce jest to droga łącząca dwie miejscowości i zaproponował Komisji 

Rolnictwa dokonanie wizji na gruncie na przedmiotowym odcinku drogi.  

W temacie głos zabrał sołtys wsi Jajczaki Zbigniew Wołowiec mówiąc, że Rada 

Sołecka pisze cały czas wnioski, które sa odrzucane  taka sama sytuacja była                

w ubiegłym roku. Sołtys wnioskował o wykonanie odcinka 500 m. drogi 

asfaltowej     w Strugach i Jajczakach. Powiedział, że jeśli już uchwalony został 

budżet to w związku z tym zaproponował aby środki na wykonanie tego zadania   

zabezpieczyć z nadwyżki budżetowej. W każdej z miejscowości zaplanowane są 

inwestycje a te dwie wioski pozostają na końcu. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że nie prawdą jest iż nic się nie robi           

w Strugach i Jajczaki ponieważ wykonane zostały drogi asfaltowe oraz cały czas 

utrzymywana jest Szkoła do której uczestniczy tylko 26 dzieci. 

Sołtys Wołowiec odpowiedział,  aby sprzedać szkołę i w końcu zrobić                

w tych miejscowościach porządek wykonać drogi i chodniki. Wszędzie buduje  

się chodniki, parkingi i droga a w tych sołectwach nic się nie dzieje. 

Sołtys Zbigniew Wołowiec zapytał ponowienie czy z nadwyżki budżetowej 

zabezpieczone zostaną środki na wykonie dróg asfaltowych w tych 

miejscowościach, bo jeśli nie to nie ma sensu przeprowadzania zebrań 

wiejskich.    
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Sołtys wsi Kraszkowice Pani Krystyna Buczkowska  zgłosiła wniosek  

dotyczący ustalenia właściciela i zabezpieczenia terenu po byłym CPE-nie                

w Kraszkowicach. Ponieważ teren ten jest  nieogrodzony i przebywająca nim  

osoby szukające złomu oraz  młodzież która pali  papierosy.  

Wójt wyjaśnił, że jest to teren prywatny, w związku z tym  ustalony zostanie 

właściciel działki do którego wysłane będzie pismo o zabezpieczeniu terenu.  

Radny  Józef Krzeszowski odnośnie zgłaszanych interpelacji   i odpowiedzi  

Dyrekcji Dróg Wojewódzkich odnośnie skrzyżowania w Wierzchlesie,                      

a mianowicie na jednej z sesji padała informacja o powołaniu Komisji, która 

spotka się z Dyrekcją Dróg Wojewódzkich będących właścicielem  dróg, 

przypomniał, że prace geodezyjne   odbywają się  u wrót naszej Gminy i zapytał 

Wójta jak daleko sa posunięte rozmowy w ty temacie  ponieważ należałoby  by 

powołać Komisję  organu wykonawczego  i uchwałodawczego aby spotkać się 

na gruncie i porozmawiać  z projektantami aby  uwzględnili postulaty  

mieszkańców nie tylko Wierzchlasu ale całej gminy, ponieważ  poprawa stanu 

skrzyżowania  będzie służyła  poprawie bezpieczeństwa całej gminie i nie tylko. 

Skrzyżowanie to staje się coraz bardziej niebezpieczne ponieważ wzrasta 

natężenie ruchu kołowego  jak i pieszego. Radny apelował aby nieopieszale 

traktować ta sprawę  aby wykonawcy nie pomnieli naszej gminy i owego 

skrzyżowania i poszli dalej w kierunku  Działoszyna i należy dmuchać na zimne 

niż poparzyć się gorącym.  

Wójt – wyjaśnił, że przedstawicieli do Komisji technicznej w fazie 

projektowania i uzgodnień można wyłaniać  aby były przygotowane do rozmów, 

jeżeli  prowadzone sa prace  geodezyjne to są one na odcinku od Rudy do 

Krzeczowa. Jak skończone zostanie opracowywanie mapy to wówczas 

rozpoczną się prace nad  projektem. Warunki  przetargu i  umowy  na 

wykonanie zadania są do końca czerwca. W trakcie opracowywania projektu jak 

będzie spotkanie to wówczas wytypowane osoby powinny uczestniczyć w takim 

spotkaniu.    

Obecnie jeśli chodzi o skrzyżowanie w Wierzchlesie złożony został wniosek 

przez rodziców   o postawienie na skrzyżowaniu osoby ze znakiem STOP, która 

przeprowadzałby dzieci przez jezdnie. Wójt powiedział, że w tej sprawie zwróci 

się do Powiatowego Urzędu Pracy aby gmina mogła otrzymać środki w ramach 

prac społeczno - użytecznych i w ramach otrzymanych środków będzie 

poszukiwana osoba , która będzie przeprowadzała dzieci przez jezdnię. 

Na dzień dzisiejszy Gmina nie ma większego wpływu na poprawę stanu 

technicznego dróg wojewódzkich i należy cierpliwie czekać. 
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Radny Krzeszowski, nie należy wprowadzać sytuacji w której to rodzice mają 

interpelować, o bezpieczeństwo dzieci i rozwiązanie problemu. Jeżeli nie mamy 

tego co chcemy to na należy robić to co mamy. Natomiast rodzice w trosce                 

o bezpieczeństwo swoich dzieci robią wszystko aby tym dzieciom stworzyć 

warunki jak najbardziej bezpieczne  w dojściu do szkoły jak i również powrocie. 

Powiedział, że to Wójt jest gospodarzem na terenie gminy, a fakt  że jest to 

droga wojewódzka  to powinien być zaszczyt dla gminy iż taka droga przebiega 

przez teren gminy. Rada Gminy i Urząd Gminy powinni wykazywać duże 

zainteresowanie i troskę o stworzenie jak najlepszego rozwiązania dla 

skrzyżowania pod względem bezpieczeństwa  a nie chować się w obawie                   

o narażenie  się Dyrekcji Dróg Wojewódzkich.  

Zwrócił się do Rady Gminy  z prośbą  o zainteresowanie się tym tematem                 

i dążyć do poprawy stanu  bezpieczeństwa mieszkańców Wierzchlasu  oraz 

wszystkich użytkowników tej drogi. Radny Krzeszowski proponował że jednym 

z najtańszych rozwiązań byłoby zamontowanie sygnalizacji świetlnej, ponieważ 

wszelkie inne rozwiania i nowocześniejsze formy rond itp. Będą  skutkowały 

wywłaszczanie gruntów, a to jest dużo trudniejsze niż proste problem 

wykonania sygnalizacji. Zaznaczył że ostatnie światła znajdują się 8 kilometrów 

od tego skrzyżowania, co nie wpłynie na utrudnienia i płynność ruchu,                   

a zwiększy bezpieczeństwo na przedmiotowym skrzyżowaniu. 

Wójt należy  zdać sobie sprawę jeśli chodzi o drogę wojewódzka, że                     

w pierwszym półroczu nowego roku nie zapadną żadne decyzje  odnośnie 

większych inwestycji  na tym terenie dlatego nie należy uprawiać jałowej  

dyskusji, ponieważ bez opracowania projektu nic nie zostanie zrobione  na tej 

drodze. Planowane  zadanie też odbywać się będzie w etapach dlatego należy 

cierpliwie czekać i najważniejsza jest wiadomość,  że takie projektowanie  

będzie wykonane. W momencie kiedy będzie projekt i pozwolenie na budowę  

to wówczas można się spodziewać realizacji zadania jednak wcześniej nie.  

Radny Józef Krzeszowski  powiedział e nie domaga się tego aby w miesiącu 

lutym zamontować światłą na tym skrzyżowaniu , jednak obecnie jest stadium 

projektowania i należy dokładnie pilnować aby uwzględnione zostały 

proponowane przez Gminę  postulaty i rozwiązania . Dlatego należy czuwać aby 

na etapie projektowania wprowadzone zostało zadnie polegające na budowie 

sygnalizacji świetlnej na   skrzyżowaniu w Wierzchlesie. 

Przewodniczący Rady Gminy, Gminy powiedział, że przedstawione sugestie 

przyjęte zostały przez Wójta. 
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Sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak  zgłosił wniosek o przywiezienie tłucznia                 

i zasypanie dwóch dziur ,  na ulicy Wschodniej w Łaszewie oraz  przywiezienie 

piasku  do posypania drogi przed szkołą.   

Radna Bożena Przybyła  zapytała czy podjęte zostały kroki sprawie załatania 

dziur na drodze wojewódzkiej na odcinku lasu w kierunku Krzeczowa  oraz 

zapytała czy oczyszczony zostanie rów  odprowadzający wodę w Krzeczowie. 

Wójt wyjaśnił, ze ma bezpośredni wpływ na utrzymanie dróg gminnych, 

natomiast jeśli chodzi o drogi powiatowe których jest  ok. 55 kilometrów na 

naszym terenie, to zadania realizowane są wspólne ze Starostwem Powiatowym, 

a drogi wojewódzkie są poza naszym zasięgiem. Jeśli są wnioski aby wysłać 

pisma to sa one wysyłane. A osoby pracujące w Zarządzie Dróg Wojewódzkich 

sa dokładnie zorientowani jaki jest stan tej drogi i cos się na niej dzieje.  

Sołtys wsi Jajczaki wnioskował o otrzymanie wyciągu z protokołu sesji                     

który przedstawiony zostanie mieszkańcom  na zebraniu wiejskim. Ponadto 

zwrócił się do radnej Olejnik o zainteresowanie się swoim ternem i  pilotowanie 

wykonie odcinka 500 mertów drogi w Strugach. 

Wójt poinformował, że dokumentem na to że ktokolwiek zabrał głos na sesji 

jest wyciąg  i ten wyciąg z sesji każdy zainteresowany może uzyskać, odnośnie 

swojej wypowiedzi.  

Na koniec Przewodniczący Rady Gminy złożył wszystkim radnym, sołtysom                 

i pracownikom Urzędu Gminy najserdeczniejsze życzenia noworoczne, 

wszelkiej pomyślności aby w zdrowiu spotkać się  na sesji w Nowym 2009 

Roku. 

 

Punkt 8 

Zakończenie obrad  XXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXIV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 11
00

. 

 


